
PROTOKÓŁ NR XXX/17 

z sesji Rady Gminy Dębowa Kłoda 

z dnia 27 lutego 2017 r. 

odbytej w sali Gminnego Ośrodka Kultury w Dębowej Kłodzie 

 

Porządek posiedzenia:    

1. Sprawy organizacyjne 

a) stwierdzenie quorum,  

b) przyjęcie porządku obrad, 

c) przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

2. Wystąpienie radnego Sejmiku Województwa Lubelskiego. 

3. Informacja Wójta Gminy o działalności w okresie międzysesyjnym. 

4. Wystąpienie Przewodniczącej Rady Gminy oraz Przewodniczących Stałych Komisji Rady Gminy. 

5. Udzielenie pomocy finansowej Powiatowi Parczewskiemu 

a) wystąpienie Wójta Gminy, 

b) dyskusja, 

c) podjęcie stosownych uchwał. 

6. Zmiany w budżecie gminy na rok 2017 

a) wystąpienie Skarbnika Gminy, 

b) dyskusja, 

c) podjęcie uchwały. 

7.  Zmiany wieloletniej prognozy finansowej 

a) wystąpienie Skarbnika Gminy, 

b) dyskusja, 

c) podjęcie uchwały. 

8.  Zbycie mienia gminy 

a) wystąpienie Wójta Gminy, 

b) dyskusja, 

c) podjęcie stosownych uchwał. 

9.  Wyrażenie zgody na wynajem lokalu 

a) wystąpienie Wójta Gminy, 

b) dyskusja, 

c) podjęcie uchwały. 

10.  Ustalenie opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego dzieci do lat 5 

a) wystąpienie Wójta Gminy, 

b) dyskusja, 

c) podjęcie uchwały. 

11. Dostosowanie sieci szkół podstawowych i gimnazjum do nowego ustroju szkolnego 

a) wystąpienie Wójta Gminy, 

b) dyskusja, 

c) podjęcie uchwały. 

12. Interpelacje i zapytania 

13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania 

14. Zakończenie XXX sesji Rady Gminy. 
 

 

XXX sesja Rady Gminy w Dębowa Kłoda rozpoczęła się o godz. 9
05

.   
 

 

Adn.1.a 

Przewodnicząca Rady Gminy Krystyna Szpak słowami „Otwieram XXX sesję Rady Gminy 

Dębowa Kłoda” otworzyła dzisiejszą sesję. Na podstawie listy obecności stwierdziła quorum, na stan 

Rady 15 radnych - 13 obecnych (nieobecni radni: Jacek Madej, Ryszard Lewicki - lista obecności                          

w załączeniu). 
 
 

Adn.1.b 

Przewodnicząca Rady Krystyna Szpak odczytała i poddała pod głosowanie porządek obrad.                    

Nad przedstawionym porządkiem obrad radni w głosowaniu jawnym wypowiedzieli się w sposób 

następujący: 

za   -   13  przec.   -   0  wstrz.   -   0 
 



 

Adn.1.c 

Przewodnicząca Rady Krystyna Szpak poddała pod głosowanie protokół Nr XXIX/17 z sesji                   

z dnia 23 stycznia 2017r. Nad protokołem radni w głosowaniu jawnym wypowiedzieli się w sposób 

następujący: 

za   -   13  przec.   -   0  wstrz.   -   0 
 

Adn.2 

           Wójt Gminy Radosław Kozak wyjaśnił że w dzisiejszej sesji miał uczestniczyć Wojewoda Lubelski, 

który m.in. miał się odnieść do sprawy, w której gmina jest wnioskodawcą w odniesieniu do wygaszenia 

trwałego zarządu udzielonego osobie trzeciej przez ZSMP w Warszawie a dot. Ośrodka Wypoczynkowego 

„Red-Lion” w Białce. Wójt odczytał list, w którym Wojewoda dziękuje za zaproszenie na XXX sesję Rady 

Gminy, ale ze względu na inne ważne zobowiązania nie może osobiści wziąć w niej udziału. W swoim 

liście złożył podziękowania wójtowi, radnym oraz sołtysom za dbałość o rozwój swojej „małej ojczyzny”                

i życzył wielu sukcesów w dalszej pracy na rzecz Gminy Dębowa Kłoda. 
 

 Radny Sejmiku Województwa Lubelskiego Jerzy Szwaj pogratulował radnym, sołtysom i władzom 

samorządowym dotychczasowej, pełnej zaangażowania pracy. Nawiązał do planowanych do podjęcia                   

w dniu dzisiejszym przez radnych decyzji w odniesieniu do sieci szkół w gminie. Stwierdził, iż zdaje sobie 

sprawę, że subwencje oświatowe nie są wystarczającymi środkami w odniesieniu do wydatków na oświatę 

w gminach, i tym samym uznaje za godne pochwały planowanie utrzymania na terenie gminy trzech szkół 

podstawowych. Raz podjęta decyzja o ewentualnej likwidacji placówki byłaby trudna do odtworzenia. 

Złożył podziękowania wójtowi, radnym oraz sołtysom za zaangażowanie mające na celu wspólne dobro,                

a także rzetelność, sumienność i profesjonalizm w budowaniu pomyślnej przyszłości Gminy Dębowa Kłoda 

 

Adn.3   
Wójt Gminy Radosław Kozak złożył informację o działalności w okresie międzysesyjnym :  
 

- otrzymaliśmy wezwanie w spr. złożenia wyjaśnień i uzupełnienia dokumentów dla zadania „Modernizacja 

i rozbudowa wraz z zagospodarowaniem terenu Filii Gminnej Biblioteki Publicznej w Chmielowie; 

- złożony został wniosek o pozwolenie na budowę dla hydrofitowej oczyszczalni ścieków w Białce - 

wniosek na to zadanie został sklasyfikowany na 32 miejscu na 178 wniosków; 

- ogłoszono (BIP, tablica ogłoszeń, sołtysi wsi) wykaz nieruchomości przeznaczonych do sprzedaży                        

w Pacholu i Żmiarkach - przetargi na te nieruchomości odbędą się na przełomie miesięcy kwiecień/maj; 

- 25 lutego br. odbyło się spotkanie w ramach zorganizowanego „Dnia Sołtysa” w GOK w Dębowej Kłodzie; 

- 1 marca br. odbędą się uroczystości związane z Narodowym Dniem Żołnierzy Wyklętych; 

- prowadzone jest postępowanie administracyjne z naszego wniosku o wygaszenie trwałego zarządu 

udzielonego osobie trzeciej przez ZSMP w Warszawie a dot. Ośrodka Wypoczynkowego „Red-Lion”                 

w Białce - sąd rozstrzygnie, czy ZSMP w Warszawie jest spadkobiercą nakładów majątkowych po ZMS); 

- w marcu br. chcemy ogłosić przetarg ma dostawę i montaż pieców c.o. na biomasę, tak aby zostały one 

zainstalowane u mieszkańców już przed kolejnym sezonem grzewczym; 

- w ramach prac inżynierskich na UP w Lublinie zostaną opisane zagadnienia dot. kanalizacji i oczyszczalni 

ścieków w Kodeńcu oraz problem wód opadowych na przykładzie ZSS w Dębowej Kłodzie. 

  

Adn.4 

Przewodnicząca RG Krystyna Szpak poinformowała o korespondencji międzysesyjnej : 
 

- Komenda Powiatowa Policji w Parczewie - informacja z zakresu działalności KPP w Parczewie, oraz                  

o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego w 2016r. na terenie działania Komendy; 

- RIO w Lublinie - uchwała Składu Orzekającego RIO w sprawie zaopiniowania prawidłowości planowanej 

kwoty długu Gminy Dębowa Kłoda - kwota ujęta w budżecie gminy na 2017 rok; 

- Lubelski Urząd Wojewódzki w Lublinie - informacja o umorzeniu postępowania nadzorczego w sprawie 

stwierdzenia nieważności uchwały Nr XXII/123/16 z dn. 28.06.2016r. 

 

- Grzegorz Stadnik, radny wsi Uhnin Osiedle - Komisja ds. Rozwoju Gospodarczego i Gospodarki 

Finansowej rozpatrywała następujące zagadnienia: 1) sprawy związane z odpadami komunalnymi                     

- wnioski: a) zaległości w opłatach za gospodarowanie odpadami komunalnymi na koniec 2016r. na rzecz 

gminy to 29.874zł. (od zaległości są naliczane odsetki), b) umowa na odbiór odpadów z gminy w 2017r. 

określona jest w formie kwoty ryczałtowej (22tys./miesięcznie), c) prowadzona jest poprawność 

deklaracji śmieciowych w oparciu wnioski dot. Programu 500+  oraz wniosku dot. planowanych solarów. 
 

- Anna Kubicka, radna wsi Stępków - Komisja ds. Samorządu, Przestrzegania Prawa i Porządku 

Publicznego rozpatrywała następujące zagadnienia: 1) sprawdzenie ładu i porządku przy wynajmowanych 

przez gminę budynkach i lokalach mieszkalnych - wnioski: a) zaniedbany plac, brudna klatka schodowa, 

zaśmiecony teren przy budynku byłej szkoły w Stępkowie; b) wybita szyba budynku szkoły w Plebaniej Woli. 



Adn.5.a 

 Wójt Gminy Radosław Kozak wyjaśnił, że będą remontowane nakładki na drogach powiatowych, 

które znajdują się na terenie naszej gminy, koszt remontu będzie współudziałem po 50% gminy i powiatu. 

Szczegółowe warunki udzielenia pomocy finansowej oraz przeznaczenia i zasady rozliczania środków 

określone zostaną w umowie pomiędzy Powiatem Parczewskim a Gminą Dębowa Kłoda. Wójt zostaje 

upoważniony do zawarcia w imieniu Gminy umowy z Zarządem Powiatu Parczewskiego na zadania dot.: 
1) odnowa nawierzchni drogi  powiatowej Nr 1567L w Żmiarkach - wartość pomocy finansowej 

stanowiącej udział Gminy w realizacji zadania to kwota 19.956,75 zł; 

2) odtworzenie urządzeń odwadniających drogi powiatowej Nr 1567L wraz z rowem melioracyjnym na    

dz. nr 189 w Stępkowie- wartość pomocy finansowej stanowiącej udział Gminy w realizacji zadania                   

to kwota 50.000,00 zł;  Wójt zaproponował, aby mieszkańcy sołectwa zorganizowali się, zmobilizowali                 

i w ramach wkładu własnego w tę inwestycje oczyścili  część rowu melioracyjnego; 

3) odnowa nawierzchni drogi powiatowej Nr 1096L w Wyhalewie - wartość pomocy finansowej 

stanowiącej udział Gminy w realizacji zadania to kwota 51.583,12zł ; Wójt wyjaśnił, że planem było 

wyremontowanie mostu i nakładki z rezerwy Ministerialnej, ale Powiat Parczewski nie otrzymał środków              

z tzw. „Schetynówki” i nie będzie wykonywał w tym roku remontu mostu w Wyhalewie - zostanie 

wykonana tylko część nakładki asfaltowej; 

4) odnowa nawierzchni drogi  powiatowej Nr  1616L w Kodeńcu - wartość pomocy finansowej stanowiącej 

udział Gminy Dębowa Kłoda w realizacji zadania to kwota 78.304,87 zł; Wójt wyjaśnił, że odnawiana 

nawierzchnia to część od zakrętu do drogi wojewódzkiej, poinformował także, że sołectwo Kodeniec 

przekazało część swoich środków z wyodrębnionego funduszu sołeckiego na ten cel. 
  
Adn.5.b 

- Krystyna Szpak, radna Osiedle Dębowa Kłoda - zapytała, czy podane kwoty na poszczególne zadania                 

w poszczególnych miejscowościach to są ceny już przetargowe. 

- Radosław Kozak, Wójt Gminy - wyjaśnił, że są to dopiero ceny katalogowe; przetargi zmotana dopiero 

ogłoszone i wówczas wartość wykonanych poszczególnych zadań będzie mogła ulec zmianie. 

- Mieczysław Chęckiewicz, radny wsi Białka - zapytał, że w związku z tym że są to ceny katalogowe to jak 

w przypadku oszczędności z przetargu zostaną podzielone środki pomiędzy gminę  i powiat - czy po 50% . 

- Radosław Kozak, Wójt Gminy - wyjaśnił, że należność będzie wpłacana po wykonaniu zadania                        

i wystawieniu faktury; w przypadku cen po przetargu mniejszych aniżeli zakładanych katalogowych 

zaoszczędzone środki zostaną rozdysponowane pomiędzy powiat i gminę proporcjonalnie po 50%. 
 

Adn.5.c 

 Przewodnicząca Rady Gminy Krystyna Szpak odczytała a następnie poddała pod głosowanie 

uchwałę Nr XXX/170/17 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Parczewskiemu 

(miejscowość Żmiarki). Radni w głosowaniu jawnym nad  przedstawioną uchwałą wypowiedzieli                       

się w sposób następujący: 

za   -   13  przec.   -   0  wstrz.   -   0 
  

( uchwała została przyjęta )  

 

 Przewodnicząca Rady Gminy Krystyna Szpak odczytała a następnie poddała pod głosowanie 

uchwałę Nr XXX/171/17 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Parczewskiemu 

(miejscowość Stępków). Radni w głosowaniu jawnym nad  przedstawioną uchwałą wypowiedzieli                   

się w sposób następujący: 

za   -   13  przec.   -   0  wstrz.   -   0 
  

( uchwała została przyjęta )  

 

 Przewodnicząca Rady Gminy Krystyna Szpak odczytała a następnie poddała pod głosowanie 

uchwałę Nr XXX/172/17 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Parczewskiemu 

(miejscowość Wyhalew). Radni w głosowaniu jawnym nad  przedstawioną uchwałą wypowiedzieli                   

się w sposób następujący: 

za   -   13  przec.   -   0  wstrz.   -   0 
  

( uchwała została przyjęta )  

 

 Przewodnicząca Rady Gminy Krystyna Szpak odczytała a następnie poddała pod głosowanie 

uchwałę Nr XXX/173/17 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Parczewskiemu. 

(miejscowość Kodeniec). Radni w głosowaniu jawnym nad  przedstawioną uchwałą wypowiedzieli                     

się w sposób następujący: 

za   -   13  przec.   -   0  wstrz.   -   0 
  

( uchwała została przyjęta )  



Adn.6.a 

 Skarbnik Gminy Beata Greś przedstawiła proponowane zmiany do budżetu gminy na 2017r.:                     

I dochody własne bieżące: 1) dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych jednostek 

nieposiadających osobowości prawnej: a) udziały gmin w podatkach stanowiących dochód budżetu państwa 

- wpływy z podatku dochodowego od osób fizycznych, b) wpływy z różnych opłat stanowiących dochody 

j.s.t - wpływy z tyt. kosztów egzekucyjnych, opłaty komorniczej i kosztów upomnień; 2) różne rozliczenia: 

a) część oświatowa subwencji ogólnej dla j.s.t.; 3) oświata i wychowanie: a)  oddziały przedszkolne                     

w szkołach podstawowych, b) przedszkola, c) stołówki szkolne i przedszkolne, d) realizacja zadań 

wymagających stosowania specjalnej organizacji nauki i metod pracy dla dzieci w przedszkolach, 

oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych i innych formach wychowania przedszkolnego;                

4) pomoc społeczna: a) pomoc w zakresie dożywiania; II dochody zlecone bieżące: 1) pomoc społeczna:                  

a) dodatki mieszkaniowe- sfinansowanie wypłat zryczałtowanych dodatków energetycznych dla odbiorców 

wrażliwych energii elektrycznej oraz na koszty obsługi tego zadania realizowanego przez Gminy                           

w wysokości 2 %  łącznej kwoty dotacji wypłaconych w gminie  za I kwartał 2017 r.; III dochody 

majątkowe: 1) gospodarka komunalna i ochrona środowiska: a) ochrona powietrza atmosferycznego                      

i klimatu- dofinansowanie projektu „Energia przyjazna środowisku i turystyce na terenie Gminy Dębowa 

Kłoda”, b) ochrona powietrza atmosferycznego i klimatu - środki  mieszkańców jako udział projekcie;                 

IV wydatki własne bieżące: 1) administracja publiczna: a) urzędy gmin; 2) bezpieczeństwo publiczne                   

i ochrona przeciwpożarowa: a) ochotnicze straże pożarne; 3) oświata i wychowanie: a) szkoły podstawowe, 

b) oddziały przedszkolne w szkołach podstawowych, c) przedszkola, d) gimnazja, e) realizacja zadań 

wymagających stosowania specjalnej organizacji nauki i metod pracy dla dzieci w przedszkolach, 

oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych i innych formach wychowania przedszkolnego,                 

f) realizacja zadań wymagających stosowania specjalnej organizacji nauki i metod pracy dla dzieci               

i młodzieży w szkołach podstawowych, gimnazjach, liceach ogólnokształcących, liceach profilowanych                 

i szkołach zawodowych oraz szkołach artystycznych; 4) pomoc społeczna: a) pomoc w zakresie dożywiania 

b) gospodarka komunalna i ochrona środowiska: a)  oświetlenie ulic, placów i dróg; V wydatki majątkowe: 

1) gospodarka komunalna i ochrona środowiska: a) ochrona powietrza atmosferycznego i klimatu,                      

b) oświetlenie ulic, placów i dróg, 2) kultura fizyczna: a) obiekty sportowe; VI wydatki zlecone bieżące:             

1) pomoc społeczna: a) dodatki mieszkaniowe; VII Wykaz dotacji udzielanych z budżetu Gminy na 2017             

1) dotacje celowe - wprowadzone dla Powiatu Parczewskiego zadań: a) "Odnowa nawierzchni drogi        

pow. Nr 1616L w m. Kodeniec, gm. Dębowa Kłoda", b) "Odnowa nawierzchni drogi pow. Nr 1096L,                      

w m. Wyhalew, gm. Dębowa Kłoda", c) "Odnowa nawierzchni drogi pow. Nr 1567L, w m. Żmiarki,                 

gm. Dębowa Kłoda", d) "Odtworzenie urządzeń odwadniających drogi pow. Nr 1567L wraz z rowem 

melioracyjnym na dz. Nr 189 w m. Stępków"; VIII Planowane wydatki majątkowe na 2017r.:                             

1) zwiększono plan wydatku  o kwotę 783.000,00 zł w zadaniu „Energia przyjazna środowisku i turystyce 

w Gminie Dębowa Kłoda”, 2) wprowadzono nowe zadanie „Budowa podwieszonego oświetlenia 

drogowego na istniejącej elektroenergetycznej napowietrznej linii niskiego napięcia zasilanej ze stacji 

transformatorowej ST-Nietiahy 1” na kwotę 24.077,86 zł, 3) zmniejszono plan wydatku o kwotę 49.383,49 

zł z zadania „Modernizacja obiektu sportowego-trybuny”; IX wydatki na programy finansowane z udziałem 

środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej 2017: 1) zwiększono plan wydatku o kwotę 783.000,00 

zł na dofinansowanie projektu „Energia przyjazna środowisku i turystyce na terenie Gminy Dębowa Kłoda” 

z tego: a) środki unijne z RPOWL na lata 2014-2020 w wysokości 703.417,30 zł. b) środki  mieszkańców 

jako udział w projekcie w wysokości 54.277,07 zł. 
 

Adn.6.b 

- Grzegorz Stadnik, radny Osiedle Uhnin - zapytał czym podyktowane jest zwiększenie w budżecie 

wpływów dot. stołówek w szkołach i przedszkolach - czy jest to podniesienie odpłatności za dożywianie; 

zapytał, czy ujęta w budżecie kwota 703.417,30 zł, jako środki unijne z RPOWL na dofinansowanie 

projektu „Energia przyjazna środowisku i turystyce na terenie Gminy Dębowa Kłoda” jest nam przyznana. 

- Beata Greś, Skarbnik Gminy- wyjaśniła, że w związku ze zmianą kryterium dochodowego na 1 członka             

w rodzinie przy ubieganiu się o korzystanie z bezpłatnego dożywiania w przedszkolu lub szkole 

otrzymaliśmy dotację celową, w formie decyzji z Lubelskiego Urzędu Wojewódzkiego na realizację 

własnych zadań bieżących gmin, a tym samym zwiększono plan dochodu o kwotę 15.000,00 zł  - nie jest                 

to absolutnie podyktowane zmianą dotychczasowej wysokości odpłatności za obiady. Ujęta w budżecie               

na 2017r. kwota środków unijnych z RPOWL na dofinansowanie projektu „Energia przyjazna środowisku                     

i turystyce na terenie Gminy Dębowa Kłoda” jest dopiero kwotą określoną wstępnie  pismem - nie mamy 

jeszcze przecież fizycznie tych środków. Wkład własny gminy w tym zadaniu będzie ostatecznie w takiej 

wysokości, na jaką pozwolą nam nasze dochody własne, m.in. z osiągniętych wpływów związanych                      

z podatkami i opłatami lokalnymi, które stanowią dochód własny gminy. Na chwilę obecną zaplanowany 

jest udział własny gminy w tym przedsięwzięciu w wysokości 205.305,63zł. 
 

 



Adn.6.c 

 Przewodnicząca Rady Gminy Krystyna Szpak odczytała a następnie poddała pod głosowanie 

uchwałę Nr XXX/174/17 w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej na rok 2017. Radni                 

w głosowaniu jawnym nad  przedstawioną uchwałą wypowiedzieli się w sposób następujący: 
 

za   -   13  przec.   -   0  wstrz.   -   0 
 

 ( uchwała została przyjęta )  
 

Adn.7.a 

 Skarbnik Gminy Beata Greś przypomniała, że wieloletnia prognoza finansowa określona jest na lata 

2017-2028 i planowane kwoty dochodów oraz wydatków w roku 2017 zostały dostosowane do aktualnie 

obowiązujących kwot wynikających z budżetu Gminy Dębowa Kłoda na 2017 rok po zmianach. W związku 

z realizacją częściowego zadania „Energia przyjazna środowisku i turystyce na terenie gminy Dębowa 

Kłoda” dokonano przeniesienia częściowego wydatku z roku 2018 na rok 2017 w kwocie 783.000,00zł. 

Dokonano w przedsięwzięciach zwiększenia planu wydatku o kwotę 97.000,00 zł w 2018 roku                                  

z przeznaczeniem na dotację celową, na wkład własny dla Gminnej Biblioteki Publicznej do projektu 

„Modernizacja i rozbudowa wraz z zagospodarowaniem terenu Filii Gminnej Biblioteki Publicznej                       

w Chmielowie, gmina Dębowa Kłoda”. 
 

Adn.7.c 

 Przewodnicząca Rady Gminy Krystyna Szpak odczytała a następnie poddała pod głosowanie 

uchwałę Nr XXX/175/16 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. Radni w głosowaniu 

jawnym nad  przedstawioną uchwałą wypowiedzieli się w sposób następujący: 
 

za   -   13  przec.   -   0  wstrz.   -   0 
  

( uchwała została przyjęta )  
 

Adn.8.a 

           Wójt Gminy Radosław Kozak wyjaśnił, że przygotowano projekty uchwał dot. zbycia mienia gminy: 

1) nieruchomość niezabudowana położona na terenie obrębu Nietiahy - działka nr 125/1 o pow. 0,6600 ha;   

2) nieruchomość zabudowana budynkiem użytkowym położona na terenie obrębu Plebania Wola - działka 

nr 100/2  o pow. 0,1400 ha; Wójt wyjaśnił, że w budynku na tej działce obecnie znajduje się sklep 

spożywczy, w odniesieniu do którego gmina musiałaby ponieść spore nakłady finansowe, tak aby 

doprowadzić go do odpowiedniego stanu technicznego - nie jesteśmy w stanie wyremontować tego 

budynku, nie stać nas na takie nakłady finansowe, a sklep jest potrzebny lokalnej społeczności; 

propozycją jest przyznanie pierwszeństwa w bezprzetargowym nabyciu tej nieruchomości obecnemu 

najemcy lokalu, którego wartość w oparciu o wycenę rzeczoznawcy wynosi ok. 60tys.zł. 
 

Adn.8.c 

 Przewodnicząca Rady Gminy Krystyna Szpak odczytała a następnie poddała pod głosowanie 

uchwałę Nr XXX/176/17 w sprawie zbycia mienia gminy (nieruchomość w m. Nietiahy). Radni                        

w głosowaniu jawnym nad  przedstawioną uchwałą wypowiedzieli  się w sposób następujący: 
 

za   -   13  przec.   -   0  wstrz.   -   0 
  

( uchwała została przyjęta )  
 

 Przewodnicząca Rady Gminy Krystyna Szpak odczytała a następnie poddała pod głosowanie 

uchwałę Nr XXX/177/17 w sprawie zbycia mienia gminy. (nieruchomość w m. Plebania Wola). Radni               

w głosowaniu jawnym nad  przedstawioną uchwałą wypowiedzieli się w sposób następujący: 
 

za   -   13  przec.   -   0  wstrz.   -   0 
  

( uchwała została przyjęta )  
 

Adn.9.a 

 Wójt Gminy Radosław Kozak wyjaśnił, że propozycją jest wynajęcie na okres 10 lat, lokalu 

użytkowego znajdującego się w części budynku nr 68 zlokalizowanego na działce nr 185/2 w  Wyhalewie. 

W chwili obecnej część budynku nr 68 zajęta jest na prowadzenie sklepu spożywczego, natomiast w drugiej 

części znajduje się świetlica wiejska. Chcemy, aby umowa została zawarta na okres 10 lat z 

dotychczasowym najemcą przy odstąpieniu od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu. 

Gmina złożyła wniosek do LGD „Jagiellońska Przystań” w Parczewie na modernizację tego budynku - w 

ramach tego zostanie zainstalowany nowy piec c.o., który znajduje się w sklepie, ale ogrzewa cały budynek 

(sklep i świetlicę). Część budynku pod potrzeby prowadzenia sklepu spożywczego wynajmowana jest przez 

Pana Suchoraba, który pali w piecu na cały budynek. Obecny najemca deklaruje ogrzewanie pomieszczeń 

bezpłatnie, ale zwraca się z prośbą o dzierżawę na dłuższy okres czasu, co pozwoli mu na zainwestowanie 

w lokal. Zostanie zainstalowany licznik, który pozwoli na określenie pobranego ciepła na świetlicę i sklep. 

Gmina ma obowiązek ogrzewać pomieszczenia świetlicy, niezależnie czy będzie to ta, czy inna osoba. 



 

Adn.9.c 

 Przewodnicząca Rady Gminy Krystyna Szpak odczytała a następnie poddała pod głosowanie 

uchwałę Nr XXX/178/17 w sprawie wyrażenia zgody na wynajem lokalu użytkowego. Radni                        

w głosowaniu jawnym nad  przedstawioną uchwałą wypowiedzieli  się w sposób następujący: 
 

za   -   13  przec.   -   0  wstrz.   -   0 
  

( uchwała została przyjęta )  
 

Adn.10.a 

 Wójt Gminy Radosław Kozak wyjaśnił, że w związku ze zmiana przepisów w zakresie oświaty 

subwencją objęte są już dzieci od lat 6. Bezpłatne nauczanie, wychowanie i opieka dla dzieci w wieku do 

lat 5 zapewniane są przez przedszkola i oddziały przedszkolne przy szkołach podstawowych oraz inne 

formy wychowania przedszkolnego prowadzone przez Gminę Dębowa Kłoda w zakresie podstawy 

programowej, które realizowane są w wymiarze 5 godzin dziennie. Za każdą rozpoczętą godzinę świadczeń 

udzielanych przez przedszkole lub oddział przedszkolny przy szkole podstawowej w czasie wykraczającym 

poza określony czas proponujemy ustalenie opłaty w wysokości 1 zł za świadczenia, których zakres 

obejmuje zajęcia opiekuńczo wychowawcze wspierające rozwój dziecka. Opłata nie obejmuje kosztów 

wyżywienia dziecka. Szczegółowe zasady korzystania z wychowania przedszkolnego oraz zasady 

odpłatności określa umowa cywilnoprawna zawarta pomiędzy dyrektorem przedszkola lub szkoły 

podstawowej a rodzicami. Odpłatność naliczana jest za każdą rozpoczętą godzinę świadczenia. 

 

Adn.10.c 

 Przewodnicząca Rady Gminy Krystyna Szpak odczytała a następnie poddała pod głosowanie 

uchwałę Nr XXX/179/17 w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego dzieci w wieku do lat 5. Radni w głosowaniu jawnym nad  przedstawioną uchwałą 

wypowiedzieli  się w sposób następujący: 
 

za   -   13  przec.   -   0  wstrz.   -   0 
  

( uchwała została przyjęta )  
 

Adn.11.a 

 Wójt Gminy Radosław Kozak wyjaśnił, że w Sejm RP w grudniu 2016r. uchwalił ustawy Prawo 

oświatowe oraz Przepisy wprowadzające prawo oświatowe.  Pierwsze regulacje przejściowe weszły  już            

w życie, a nowy system oświaty będzie wdrażany od 1 września 2017 r. Zmiana struktury szkolnej pociąga 

za sobą konieczność wprowadzenia zmian w sieciach szkolnych. Projekt uchwały w sprawie projektu 

dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjum do nowego ustroju szkolnego a także określenia 

granic obwodów w Gminie Dębowa Kłoda  przewiduje przekształcenie  z dniem 1 września 2017 r., dwóch 

sześcioletnich szkół podstawowych w publiczne szkoły podstawowe o pełnej strukturze organizacyjnej 

obejmującej  klasy I - VIII . Istniejący Zespół Szkół Samorządowych w Dębowej Kłodzie, w skład którego 

wchodzi jedynie sześcioletnia szkoła podstawowa i dotychczasowe gimnazjum, z mocy prawa z dniem                

1 września 2017 r.  stanie się ośmioletnią szkoła podstawową z klasami wygaszanego gimnazjum.                      

W strukturze organizacyjnej wszystkich nowo powstałych 8 letnich szkół podstawowych będą 

funkcjonowały oddziały przedszkolne i punkty przedszkolne. Nowa sieć szkolna w całości zapewni 

dzieciom i młodzieży z terenu Gminy Dębowa Kłoda możliwość realizowanie obowiązku szkolnego i nauki 

oraz edukacji przedszkolnej. Gmina poniesie koszty związane z dostosowaniem klas do pracowni 

tematycznych. Dużym problemem jest także awaryjność autokaru szkolnego, którym dowożone są dzieci 

do szkół. Podjąłem decyzję, że zostanie ogłoszone zapytanie w kwestii zabezpieczenia dowozu przez 

zewnętrznego przewoźnika, tak aby móc to realizować dowożenie od kwietnia br. W ramach dowożenia 

zatrudnienie posiadają 2 kierowcy autokarów oraz 2 opiekunki dzieci, którzy nie będą już świadczyć tej 

pracy. Roczny koszt gminy w zakresie dowożenia  to blisko 275tys.zł, a który można zmniejszyć                          

o ok. 12-130tys.zł. przy korzystaniu z usług zewnętrznego przewoźnika (sam koszt opieki nad dziećmi              

to rocznie kwota ok. 50tys.zł.) Planowana była zmiana formy dowożenia w gminie od IX br., ale w związku 

z licznymi awariami autokaru oraz zezwoleniom, jakie musi otrzymać przewoźnik, jak też z terminami, 

które gmina musi zachować przy wypowiadaniu umów o pracę - rozwiązania te postaramy się wprowadzić 

w życie już od IV br. Okoliczne gminy, które zastosowały to rozwiązanie zaoszczędziły w budżecie                  

ok. 50% kosztów. Przy korzystaniu z usług przewoźnika gminę nie interesują awarie sprzętu, czy 

zabezpieczenie opieki nad dziećmi dojeżdżającymi – zabezpieczenie tego jest w obowiązku przewoźnika. 

Wójt poinformował, że w ostatnim czasie zostały przeprowadzone w Szkole Podst. w Uhninie i ZSS                    

w Dębowej Kłodzie kontrole gospodarowania artykułami spożywczymi nabywanymi na potrzeby 

organizowanego dożywiania w szkołach. W szkole w Uhninie nie stwierdzono uchybień, ale zauważono 

pewne nieprawidłowości w ZSS w Dębowej Kłodzie. Na dzień dzisiejszy dyr. ZSS została zobligowana              

do uporządkowania spraw związanych ze szczegółowym i rzetelnym  rozliczaniem wszystkich kupowanych 

produktów przy organizacji żywienia zbiorowego w jej szkole.  



Adn.11.c 

 Przewodnicząca Rady Gminy Krystyna Szpak odczytała a następnie poddała pod głosowanie 

uchwałę Nr XXX/180/17 w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjum                

do nowego ustroju szkolnego a także określenia granic obwodów. Radni w głosowaniu jawnym nad  

przedstawioną uchwałą wypowiedzieli  się w sposób następujący: 
 

za   -   13  przec.   -   0  wstrz.   -   0 
  

( uchwała została przyjęta )  
 

Adn.12 

- Grzegorz Stadnik, radny Osiedle Uhnine - zgłosił problem z drożnością kanalizacji na Osiedlu Uhnin na 

odcinku budynki mieszkalne-oczyszczalnie (w piwnicach pojawiają się ścieki kanalizacyjne).  Stwierdził, 

że nie ma miesiąca, aby nie korzystano z usług ZUK , za które należy zapłacić. Należy sprawdzić                          

i zlokalizować problem, a następnie skutecznie go wyeliminować. Stwierdził, że autokar szkolny, który 

wielokrotnie ulega awarii to sprzęt z 1993r. i jego stan techniczny w chwili obecnej jest tragiczny. Należy 

ewidentnie podjąć decyzję, czy gmina zakupi nowy autokar, czy używany i sama nadal będzie zajmowała 

się dowożeniem dzieci, czy też skorzystamy z usług zewnętrznego przewoźnika. Podziękował, jako radny 

osiedla Uhnin za podjęcie przez radnych decyzji o dostosowaniu sieci szkół podstawowych i gimnazjum                

do nowego ustroju szkolnego a także określenia granic obwodów. Głównie o pozostawienie Szkoły Podst. 

w Uhninie, w której nadal znajda zatrudnienie nauczyciele i obsługa. Stwierdził, że zdaje sobie sprawę,               

że utrzymanie takiej sieci szkół na terenie gminy, w jakiej podjęta została uchwała będzie się wiązało                   

z wydatkami z budżetu gminy, ale obecnie wszystkie dzieci oraz ich rodzice i nauczyciele są wdzięczni.  

- Renata Tchórz, dyr. Szkoły Podstawowej w Uhninie - stwierdziła, że w imieniu nauczycieli, pracowników 

obsługi szkoły, jak również dzieci i ich rodziców chciała podziękować radnym za decyzję dot. kształtu sieci 

szkół na terenie gminy po reformie oświaty, a tym samym podziękować za utrzymanie szkoły w Uhninie. 

Wyraziła nadzieję na dalszą owocną współpracę z radnymi i władzami samorządowymi. 

- Krystyna Szpak, radna Osiedle Dębowa Kłoda - stwierdziła, że w związku z utrzymaniem i dalszym 

funkcjonowaniem szkoły w Uhninie mile widziana byłaby współpraca i pomoc rodziców przy wszelkiego 

rodzaju pracach remontowo-modernizacyjnych w szkole, aby odciążyć budżet gminy. 

- Renata Tchórz, dyr. Szkoły Podstawowej w Uhninie - stwierdziła, że rodzice dzieci uczęszczających                 

do szkoły podstawowej w Uhninie bardzo angażują się w pracę na rzecz szkoły. W minione wakacje                  

to właśnie rodzice wykonali szereg prac remontowo-porządkowych przed wrześniem 2016r. 

- Stanisław Woźniak, radny wsi Uhnin - wyjaśnił, że rok rocznie część środków z wyodrębnionego 

funduszu sołeckiego wsi Uhnin jest przeznaczana na rzecz szkoły w Uhninie (na jej potrzeby). 

- Maria Alkiewicz, sołtys wsi Lubiczyn - zapytała, kiedy będzie realizacja zadania montażu solarów. 

 

Adn.13 

 Na odpowiedzi i interpelacje odpowiadał Wójt Gminy Radosław Kozak, który wyjaśnił, że w br. 

będzie realizowany montaż pieców c.o. na biomasę, a w roku 2018 montaż solarów. W pierwszej kolejności 

piece c.o. ze względu na możliwość użytkowania w następnym już sezonie grzewczym. Przyjrzymy się też, 

w oparciu o doświadczenie innych samorządów, procedurom wyłaniania wykonawców na montaż solarów 

oraz technikom i sposobom ich instalacji, jak również wykorzystywanej technologii. 

 Wyjaśnił, że przeznaczenie funduszu sołeckiego po weryfikacji może zostać przez mieszkańców 

danej wsi zmienione. Niestety należy stwierdzić, że na zebrania sołeckie, nawet w tak ważnych sprawach 

jak planowanie wydatków w ramach funduszu sołeckiego, przychodzi bardzo mało mieszkańców.  

 Problem prawidłowej drożności kanalizacji ścieków na Osiedlu Uhnin pojawia się już od dawna- 

sprawa jest złożona. Wielokrotnie wzywana była pomoc WUKO- zbadamy ponownie tę sprawę, ale należy 

uczulić użytkowników w zakresie kultury korzystania z tej kanalizacji i rodzaju odprowadzania ścieków. 

 Stwierdził, że na terenie naszej gminy (przy niespełna 4tys. mieszkańców) będą prowadzone                      

3 szkoły podstawowe i do 2019r. 1 gimnazjum. Mile widziana jest zawsze pomoc lokalnego społeczeństwa, 

rodziców i nauczycieli przy pracach remontowo-porządkowych w tych placówkach. Środki finansowe               

na remonty zabezpiecza gmina, ale zawsze przyda się pomoc w postaci pracy przy realizacji zadań. 

 Wójt poprosił sołtysów o egzekwowanie uiszczania opłat targowych od przedsiębiorców, którzy 

realizują na terenie gminy handel obwoźny. Uiszczona opłata w danym dniu obwiązuje na terenie całej 

gminy, i we wszystkich miejscowościach dany handlowiec może dokonywać w danym dniu sprzedaży.               

Nie można pobierać opłaty tzw. „zryczałtowanej”, na dany okres „z góry”. Obowiązek podatkowy powstaje 

w danym dniu dokonania handlu. Taki obowiązek istnieje nawet w przypadku handlu na prywatnej posesji. 

Na terenie naszej gminy prowadzą handel obwoźny także przedsiębiorcy spoza terenu naszej gminy - 

gminie należy się z tego tytułu podatek. Od sołtysa zależy, czy dane opłaty na terenie wsi będą pobierane. 

W przypadku nie zastosowanie się przez handlowca do obowiązku uiszczania opłat należy spisać                        

nr rejestracyjne pojazdu i powiadomić tut. Urząd o tym fakcie. W chwili obecnej obowiązuje 20% prowizji 

dla sołtysa od zainkasowanej kwoty opłaty targowej, ale możemy rozważyć zwiększenie tego udziału %. 

 



 

 

Adn.14 

Przewodnicząca Rady Gminy Krystyna Szpak podziękowała wszystkim przybyłym w dniu 

dzisiejszym za udział w obradach i dyskusji podczas sesji i słowami „Zamykam XXX sesję Rady Gminy 

Dębowa Kłoda” zamknęła dzisiejszą sesję. 
 

XXX sesja Rady Gminy Dębowa Kłoda zakończyła się o godz. 15
00

. 
 

 

Protokołowała: Beata Keler 


